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  Generalforsamling i Ejerlauget Søndermølle 

Onsdag den 29/3-2017  
  

Referat 
  

Deltagere: Henrik og Lone (4a), Lars og Anne Sofie (4b), Steen og Tine (6 b), Lise 
(8a), Nikolaj (8b), Susanne og Torben (10 a), Jesper og Mona (10 b), Bo (12 b), Jimmy 
(24a), Mike (22a), Susanne (20b), Sjanne og Michael (16b), Camilla (18b), Else (18a), 
Derudover: Fuldmagt (14a) 

 
  
 Referat: 
  

1. Valg af dirigent 
Torben Wyrtz blev valgt som dirigent. 
Nikolaj er referent. 

 
2. Bestyrelsens beretning 

Formanden bød velkommen til generalforsamlingen. Særligt til de nye, som var 
med til generalforsamling for første gang. 
 
I 2016 var der 4 flytninger i Ejerlauget. 3 af fraflytningerne var medlemmer af den 
tidligere bestyrelse, så der har i 2016 været en stor udskiftning i bestyrelsen. 
 
2016 har været et år, hvor vi har nået meget, men det har også været et år, som 
af samme grund har kostet mere, end der var budgetteret med. 
 
Ved den nuværende bestyrelses første møde for et år siden blev der udarbejdet 
en lang liste med 41 punkter, som skulle udbedres. Nogle af opgaverne har 
karakter af årligt tilbagevendende punkter, som hører under almindelig 
vedligeholdelse. Andre kunne klares én gang for alle. 
 
Denne arbejdsplan har dannet grundlag for opgaverne på havedagene og er 
løbende blevet justeret og opdateret.  
 
Ud over aktiviteterne på havedagene, har det været nødvendigt at bruge penge 
på flere ting, som der ikke har været budgetteret med:  
 
- Vi har fået lavet en separat eltavle i øverste række, og der er gravet kabel fra 

varmekælderen og op til cykelskuret i øverste række. Dette har været 
nødvendigt for at sikre, at varmen ikke slår fra, når vejret er dårligt. Det har 
samlet kostet godt 50.000 kr. 

 
- Endvidere har Rolf indtil sidste år haft en vandbeholder på garagetaget, som 

ikke blev brugt mere. Beholderen var ejet af Ejerlauget, og der var lavet en 
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gammel aftale om, at Ejerlauget skulle betale udgiften for at få den fjernet, når 
Rolf ville udskifte sit tag. Det er sket i 2016. 

 
- Endelig måtte vi, på grund af den beskedne deltagelse på havedagene, hyre 

KG Træer til at stå for vores hækklipning. Det kostede samlet 20.000 kr. 
 

Derfor er vi i bestyrelsen glade for, at der er en flok på 5, som har meldt sig til at 
påtage sig hækklipningsopgaven i år. For at udføre denne opgave to gange om 
året får de til gengæld alle deres havedagsklip. 

 
Havedagene var også på dagsordenen, da bestyrelsen i januar havde indkaldt til 
vaskehusmøde. Baggrunden for mødet var, at bestyrelsen vurderede, at det var 
nødvendigt at få drøftet årsagerne til at så få mødte op til vores havedage. 
 
Udkommet af mødet blev, at vi i store træk fortsætter med havedagene, som vi 
kender dem. Men med den forskel, at der nu er nedsat en selvstyrende 
hækgruppe. 
 
Der opfordres til, at folk møder op og deltager aktivt på havedagene. Og at man 
samler det op, hvis der ligger skrald på jorden, rydder op i fællesrum mv. Der blev 
mindet om, at vi alle ejer 1/21 del af fællesarealerne. 

 
Bestyrelsen lægger op til, at 2017 på nogle måder bliver et spareår. Dette har 
været nødvendigt i forlængelse af de ekstra udgifter i 2016.  
 
2016 var også året, hvor vi overgik fra, at varmekontrollen opgjorde regnskabet for 
vand og varme og over til NEM-Administration. Det er billigere for os, men viste 
sig at være en større opgave at få startet end først antaget. Det er især Bo, Henrik 
og Jesper, som har lagt et stort arbejde i at få det til at fungere.  

 
Nu er diverse målere og tal på gulvvarme i hver bolig noteret korrekt, så det er 
forventningen, at opgaven bliver lettere fremadrettet. 
 
Bredbånd Nord har i løbet af året lagt kabler ned i Ejerlauget. Dette giver hver 
enkelt husstand mulighed for at vælge mellem Stofanet og Bredbånd Nord. 
 
Og så fik vi i 2016 afholdt sommerfest, og det blev en stor succes. En rigtig god 
aften, hvor alle fremmødte hyggede sig. En stor tak til Lise og Mona, som var 
tovholdere på aftenen.  
 
Bestyrelsens beretning blev enstemmigt godkendt. 

 
 

3. Årsregnskab 2016 
Kasserer Jesper præsenterede årsregnskabet. Der blev endvidere udleveret et 
ark med kommentarer til regnskabet. 
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Efter bestyrelsens opfattelse er regnskabet alt for uoverskueligt opbygget. 
Ejerlaugets økonomi er af en størrelse, så det må kunne gøres mere enkelt og 
læsevenligt. Det vil blive lavet om til næste år, hvor målet er at skære omfanget 
ned til cirka 3 sider. 
 
Årets resultat bliver et underskud på 11.888 kr. Ejerlaugets likvide midler er faldet 
endnu mere. Der er derfor behov for at konsolidere økonomien i 2017. 
 
Der blev spurgt ind til posten ”Projekt fibernet”: Det er en forkert angivelse af 
posten. Der er tale om et gravearbejde for at sikre varmen i øverste række. 
 
Årsregnskabet blev enstemmigt godkendt. 
  

 
4. Behandling af indkomne forslag. 

Der var ikke kommet forslag. 
 

5. Budget 2017 
Kassereren præsenterede bestyrelsens forslag til budget for 2017. 
Som nævnt tidligere er der lagt op til, at 2017 bliver præget af tilbageholdenhed. 
Bestyrelsen har valgt at afsætte midler til følgende særlige indsatsområder: 
- Overligger i kælderrum 
- Reparation af garagetag 
- Nye vinduer i garagekælderen 
- Fjernelse af kant på legeplads 
- Eventuelt hegn til område med containere i øverste række 

 
Samlet koster disse indsatsområder 57.000 kr. Det betyder, at Ejerlauget vil 
komme ud af 2017 med et overskud på 17.000 kr. 
 
Der bliver gjort opmærksom på, at fjernelse af kant på legepladsen kan medføre, 
at der gror græs i sandkassen. Der kunne eventuelt tænkes i alternative løsninger. 
 
Det bliver foreslået, at en billig måde i forhold til containere og skraldespande ville 
være, at de husstande i øverste række, som ønsker at få en skraldespand tættere 
på, kan få en selv.  
 
Budget 2017 blev enstemmigt godkendt. 
 
  

 
6. Valg af medlemmer til bestyrelsen. 

 
Susanne (10 a) og Nikolaj (8 b) blev valgt. 

 
7. Valg af suppleanter til bestyrelsen. 

Steen (6 a) blev valgt som 1. suppleant og Susanne (XX) blev valgt som 2. 
suppleant. 
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8. Valg af revisor. 

Erik Sondrup Andersen vælges igen på betingelse af at, at han kan lave et enkelt 
og overskueligt regnskab, som vi ønsker det. 
 

 
 

9. Eventuelt. 
Der står en knallert i cykelskuret i øverste række. Ejeren bedes melde tilbage. 
 
Hækklipningsholdet samles, når vi nærmer os Sankt Hans. 
 
Øverste række skal afklare, hvorvidt der er et ønske om at få flyttet to store 
containere op.  
Hvis ikke der er enighed om dette, arbejdes videre med at få flyttet skraldespande 
til de enkelte husstande, som ønsker det.  
Øverste række melder tilbage til Nikolaj, såfremt de ønsker at bestyrelsen skal 
arbejde på at få flyttet to store containere op. 
Alle husstande i Ejerlauget, som ønsker en skraldespand til huset, skal ligeledes 
melde dette til Nikolaj på nikn@frederikshavn.dk.  
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